

**JLU**

NEUE WEGE. SEIT 1607.

JUSTUS-LIEBIG-  
UNIVERSITÄT  
GIESSEN

**WELCOME  
TO GIESSEN**

**INTERNATIONAL SPRING  
AND SUMMER COURSES**

**2022/2023**



## DIE STADT

Die Universitätsstadt Gießen liegt in der Mitte des Bundeslandes Hessen, ist eingebettet in die Metropolregion Frankfurt/Rhein-Main und hat mit rund 85.000 Einwohnern und rund 40.000 Studierenden die höchste Studierendendichte in Deutschland. Dementsprechend bietet die Stadt ein reichhaltiges kulturelles Angebot für Studierende.

Forschung und Lehre, kurze Wege, schnelle Informationen und vielfältige Medien sind die Grundlagen des kulturellen Lebens dieser Stadt. Offenheit, Liberalität und Internationalität spiegeln sich in dem einzigartigen Spektrum aller Gießener Aktivitäten.



## THE CITY

The university town of Giessen is located in the heart of the Federal State of Hessen and is situated in the metropolitan region of Rhine-Main. With about 85,000 inhabitants and about 40,000 students, Giessen has the highest student density of all German university towns. Therefore, the city offers a wide range of cultural activities for students.

Teaching and research, short distances, fast information and a diverse media landscape are the basis of the city's cultural life. The open-mindedness, liberal attitude and internationality of Giessen are reflected in the city's unique spectrum of activities.





## DIE UNIVERSITÄT

Die Justus-Liebig-Universität Gießen (JLU) ist eine moderne Hochschule mit über 400-jähriger Geschichte. Mit der Medizin und der Veterinärmedizin, den Agrarwissenschaften sowie den Umwelt- und Ernährungswissenschaften verfügt die JLU über eine einzigartige Fächerkonstellation im Themenbereich Lebenswissenschaften. Daneben bietet sie das komplette Spektrum von den Naturwissenschaften über die Rechts- und Wirtschaftswissenschaften, die Gesellschafts- und Erziehungswissenschaften bis hin zu den Sprach- und Kulturwissenschaften. Einen besonderen Schwerpunkt legt die JLU auf ihre internationalen Kooperationen in Forschung und Lehre sowie den weltweiten Austausch auf allen Ebenen.



## DATEN UND FAKTEN

- über 28.000 Studierende
- 11 Fachbereiche
- rund 100 Partnerschafts-, Kooperations- und Austauschabkommen weltweit
- rund 215 Erasmus-Partnerhochschulen in Europa



## THE UNIVERSITY

Justus Liebig University Giessen (JLU) is one of Germany's top research universities featuring an extraordinarily broad range of subjects. Both rich in tradition – with a history of more than 400 years – and highly innovative, JLU is host to a number of projects which are beacons of German research. JLU's unique profile in the Life Sciences and its highly successful graduate programmes in the humanities shape the university: medicine, veterinary medicine, agricultural sciences as well as environmental studies and nutrition make for a very special constellation of disciplines in the area of life sciences. The natural sciences, law and economics, social and educational sciences as well as cultural studies all add up to a great variety of subjects.

JLU maintains a strong international network with strategic partners around the world to ensure that academic exchange and cooperation take place at all levels throughout the university.

## FACTS AND FIGURES

- more than 28,000 students
- 11 faculties
- around 100 formal agreements for partnerships, cooperative programmes, and exchanges worldwide
- around 215 Erasmus partner institutions within Europe







SPRACHE – STUDIUM – LANDESKUNDE

# INTERNATIONALER HOCHSCHULSOMMERKURS



## 1. September bis 30. September 2022

Deutsch-Intensivkurs und Vorbereitung für internationale Studierende, Promovierende, Gastwissenschaftlerinnen und Gastwissenschaftler der Justus-Liebig-Universität Gießen (JLU) und der Technischen Hochschule Mittelhessen (THM).

### SPRACHKURSE:

- verschiedene Niveaustufen
- 100 Unterrichtsstunden
- 4 ECTS-Punkte

### ANMELDESCHLUSS:

15. JULI 2022

**KURSGEBÜHR:** EUR 770,-

(reduzierte Kursgebühr für Austauschstudierende: EUR 570,-)

### UNTERKUNFT:

- in Studentenwohnheimen  
(Mietkosten sind nicht in der Kursgebühr enthalten)

**BETREUUNG DURCH STUDENTISCHE MENTORINNEN UND  
MENTOREN | WORKSHOPS | AUSFLÜGE | ABHOLSERVICE**



LANGUAGE – STUDY PREPARATION – GERMAN CULTURE

# INTERNATIONAL SUMMER COURSE



**September 1 – September 30, 2022**

German intensive course, integration and preparation for international students, postgraduates and visiting researchers of Justus Liebig University Giessen and the THM University of Applied Sciences.

## LANGUAGE CLASSES:

- different levels
- 100 hours of instruction
- 4 ECTS points

## REGISTRATION

**DEADLINE: JULY 15, 2022**

**COURSE FEE:** EUR 770.-

(reduced course fee for exchange students: EUR 570.-)

## ACCOMMODATION:

- in Halls of Residence  
(room rates are not included in the course fee)

**ASSISTANCE & MENTORING | WORKSHOPS | TRIPS | PICK-UP SERVICE |**

SPRACHE – STUDIUM – LANDESKUNDE

# INTERNATIONALER FRÜHLINGSKURS



## 9. März bis 31. März 2023

Dreiwöchiger Deutsch-Intensivkurs und Vorbereitung für internationale Studierende, Promovierende, Gastwissenschaftlerinnen und Gastwissenschaftler der Justus-Liebig-Universität Gießen und der Technischen Hochschule Mittelhessen (THM).

### SPRACHKURSE:

- verschiedene Niveaustufen
- 60 Unterrichtsstunden
- 3 ECTS-Punkte

### ANMELDESCHLUSS:

15. JANUAR 2023

**KURSGEBÜHR:** EUR 570,-

(reduzierte Kursgebühr für Austauschstudierende: EUR 370,-)

### UNTERKUNFT:

- in Studentenwohnheimen  
(Mietkosten sind nicht in der Kursgebühr enthalten)

**BETREUUNG DURCH STUDENTISCHE MENTORINNEN UND  
MENTOREN | WORKSHOPS | AUSFLÜGE | ABHOLSERVICE**

LANGUAGE – STUDY PREPARATION – GERMAN CULTURE

# INTERNATIONAL SPRING COURSE



## March 9 – March 31, 2023

German intensive course, integration and preparation for international students, postgraduates and visiting researchers of Justus Liebig University Giessen and the THM University of Applied Sciences.

### LANGUAGE CLASSES:

- different levels
- 60 hours of instruction
- 3 ECTS points

**REGISTRATION DEADLINE:  
JANUARY 15, 2022**

**COURSE FEE:** EUR 570.-

(reduced course fee for exchange students: EUR 370.-)

### ACCOMMODATION:

- in Halls of Residence  
(room rates are not included in the course fee)

**ASSISTANCE & MENTORING | WORKSHOPS | TRIPS | PICK-UP SERVICE**

**Justus-Liebig-Universität**

**Gießen**

Akademisches Auslandsamt/

International Office

Goethestraße 58

35390 Gießen

Tel.: +49 (0)641 99 12 146

Fax: +49 (0)641 99 12 133

**INTERNATIONAL SUMMER COURSE:**

sommerkurs-aaa@admin.uni-giessen.de

[www.uni-giessen.de/hsk](http://www.uni-giessen.de/hsk)

**INTERNATIONAL SPRING COURSE:**

springcourse-aaa@admin.uni-giessen.de

[www.uni-giessen.de/springcourse](http://www.uni-giessen.de/springcourse)

**Bildnachweis:** JLU-Pressestelle / Alexander Failing: S. 1; Franz Möller: S. 2/3, 4, 5, 7; Katrina Friese: S. 2, 8, 9, 10, 11; Sebastian Ringleb: S. 6; Hans-Jürgen Landes: S. 7; © wikipedia.org S. 3; © rcfotostock - fotolia.com S. 4; © Romolo Tavani - fotolia.com S. 4; © alexsokolov - fotolia.com S. 5; © fotofabrika - fotolia.com S. 5; © oneinchpunch - fotolia.com S. 7; © Aamon - fotolia.com S. 11; pixabay.com

**Layout:** [www.DIVIICE.de](http://www.DIVIICE.de)